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Møde den: 27. januar 2014 

1443-340 Arts Videolink 

UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mariann Holmslykke (MAR), Mette Dremstrup (MD), Sarah B. 

MacIntyre (SBM), Søren Anker Andersen (SAA), Sissel Johansen (SRJ), Solveig 

Sannem (SOS), Helle S. Steffensen (HSS) 

 

Fraværende: Theresa Albøge Laursen (TAL) 

Gæster: Hans Sommer, Hans Jørgen Hansen, Ejvin Sachse 

REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter (20 min) 

 

- STADS høringer -kort opfølgning ved HSS 

- STADS test - kort opfølgning ved HSS 

- Genudstedelse af bevis - kort opfølgning ved HSS 

- Opfølgning på spr. til IC ved procedure for udvekslingsstuderende - kort op-

følgning ved HSS. 

- Indstilling til afviste eksamensbesvarelser - kort opfølgning ved SBM 

- Opfølgning på møde vedr. udarbejdelse af tjekliste/proces for oprettelse af læ-

ringsrum - kort opfølgning SAA, SOS, SBM 

 

 

3. Drøftelsespunkter  

Emnemanchetten ”AU Forskning & Talent ophører med at indskrive Ph.d.-

studerende i STADS” v/Ejvin Sachse- Afslutning af oprindelig emne, samt dialog 

om relation til fremdrift. (15 min) 

 

Digital eksamen - drøftelse af implementering ud fra fastsatte kriterier (30 

min) 

 

- Undervisning/workshops i brug af STADS - det skal afklares om, der skal laves 

en emnemanchet eller hvordan UVA/EKA vil gribe denne opgave an.  

 

4. Orientering fra (10 min) 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Orientering ved HSS 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 
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SNUK referat fra 6. januar 2014 

- VEST-båndet 

VEST referat fra 20. januar 2014 

- UJS 

- Driftsenheden 

- Undervisning/workshops i brug af STADS - det skal afklares om, der skal laves 

en emnemanchet eller hvordan UVA/EKA vil gribe denne opgave an.  

 

- - Andre?  

 

5. Fremdriftsreform 

 

6. Erfaringsudveksling/aktuelle spørgsmål til afklaring fra HO (10 min) 

 

 

7. Pipeline (15 min) 

 

Overblik over emnemanchettet: 

- Gennemgang af  igangsætte emner 

- Gennemgang af lukkede/afsluttede emne 

 

Drøftelsespunkter: 

 

- Seneste ansøgningsfrist i en optagelsestermin på kandidat fra UVA/EKA-

møde d. 16.12.2013 

 

- Brainstorm på prioriteringsmodel til emnemanchetter 

 

Emnemanchetter klar til proioritering: 

 

- Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, versi-

on 13.1' v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu. 

 

Emnemanchetter som endnu ikke er beskrevet (pipeline til pipeline) 

 

- Emnemanchet: 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selvbetjenin-

gen’ skal omskrives så problem skitses og der ikke forslås en løsning v/MAR 

 

- Emnemanchet 'Dataflow for holdsætning'. som SBM har under udarbejdelse. 

Det blev besluttet at tage denne emnemanchet på UVA/EKA møde d. 3. fe-

bruar - den afventer proces vedr. LMS. 

 

8. Forslag til dagsorden for næste møde 
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9. Eventuelt (10 min) 

 

 

 

REFERAT 

 

AD 1: Godkendelse af dagsorden 

Følgende punkter udsættes til næste møde, da opfølgning mangler: 

- Genudstedelse af bevis - kort opfølgning ved HSS.  

- Opfølgning på spr. til IC ved procedure for udvekslingsstuderende - kort opfølgning 

ved HSS. 

 

 

AD 2: Opsamlingspunkter 

STADS høringer -kort opfølgning ved HSS. 

Vedhæftet mødeindkaldelsen er bilag ’Vigtige datoer i STADS-leverancerne i 13.0 – 

13.6. ver.6. Heraf fremgår det, hvornår der er høringer i STADS. Høringer til 13.4 på-

går nu og frem til 28.feb. UVA/EKA vil gerne have et overblik over AUs interne pro-

ces for kravsindsamlingen og indmelding af krav til STADS samarbejdet. De ønsker 

en afklaring af, hvordan og hvornår UVA/EKA kan blive involveret i processen. HSS 

tager fat i STADS teamet for svar.  

 

STADS test - kort opfølgning ved HSS. HSS melder tilbage til Birgit 

HSS meddelte, at Birgit Andersen havde fået informationen, og at Birgit vil vende til-

bage til UVA/EKA med forslag til testproces.  

 

Indstilling til afviste eksamensbesvarelser – kort opfølgning ved SBM. 

SBM implementerer rettelserne, der er kommet siden sidste møde. Alle er enige om, 

at indstillingen er klar. SBM stillede spørgsmål ved, om AU har behov for så detalje-

ret tilbagemelding på, hvorfor afleveringen er blank. Vil man på hovedområderne 

bruge de 3 muligheder FE, BF og U? Det væsentlige er, om der har været en faglig be-

dømmelse af opgaven eller ej. Brugt forsøg (BF) kunne derfor være den centrale regi-

strering. SBM laver et andet udkast af indstillingen, hvor den er forsimplet. I udgave 1 

understreges det, at detaljeniveauet gør det muligt at levere flere data til Ledelsesin-

formation. UVA/EKA sender det forbi kolleger i SNUK, der arbejder med ledelsesin-

formation for at afgøre, hvad behovet er. Mandag d. 3. februar tages det op på 

UVA/EKA møde igen. Herefter sendes indstillingen til SNUK og endelig til Dialogfo-

rum d. 25. februar, hvorefter UVA/EKA håber det kan iværksættes.  
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Opfølgning på møde vedr. udarbejdelse af tjekliste/proces for oprettelse af læ-

ringsrum - kort opfølgning SAA, SOS, SBM 

Der har været møde i fredags med LMS-gruppen med henblik på tydeligere afklaring 

af konsekvenserne af de foreslåede ”forretningsregler” for LMS.  

 

Det bliver en udfordring at sætte underviseren på hold i STADS, da det er tungt at op-

rette undervisere i STADS. Dertil kommer, at det p.t. kun er ARTS, der sætter under-

viser på hold i STADS, og at man overvejer at gå væk fra dette, da der ikke er den ge-

vinst, man havde håbet på, bl.a. kan der ikke tilføjes nok undervisere. Det er 

UVA/EKA’s anbefaling, at underviser kobles på i Syllabus og derfra kommer ind i 

LMS. ST og HE bruger ikke Syllabus endnu, derfor skal der være en midlertidig løs-

ning for dem.  

UVA/EKA vil gerne høre mere om den kommende proces og om, hvad der er sket 

med de anbefalinger og forslag, som UVA/EKA kom med på sidste møde. 

HSS tager fat i Morten Bak Josefsen for afklaring og inviterer ham evt. med til næste 

møde. 

 

 

AD 3. Drøftelsespunkter 

Emnemanchetten om ”AU Forskning & Talent ophører med at indskrive Ph.d.-

studerende i STADS”.v/Ejvin Sachse 

 

Ejvin deltog i mødet med henblik på at afsluttet emnemanchetten om ”AU Forskning 

& Talent ophører med at indskrive Ph.d.-studerende i STADS”. Konklusionen på ar-

bejdet med emnemanchetten er, at der er beskrevet to praksisser for ST og BSS, da 

man på disse hovedområder anvender kandidataktiviteter initieret af en Ph.d. Ejvin 

kan konkludere, at begge praksisser er fornuftige og velfungerende, derfor er der in-

gen grund til at ændre på det. 

Emnemanchetten er nu lukket og hovedområderne er ansvarlige for at bringe rele-

vant information videre.  

 

I forbindelse med Fremdriftsreformen skal der muligvis kikkes på håndteringen af 

Ph.d. studerende. Dette gives videre til Birgit Andersen og gruppen omkring Frem-

drift. De er dermed ansvarlige for se på sagen, når det passer ind i den tidsplan, der er 

lagt for håndteringen af Fremdriftsreformen på AU. HSS giver ovenstående videre.  

 

Digital eksamen- drøftelse af implementering ud fra fastsatte kriterier  

Hans Jørgen Hansen og Hans Sommer deltog i mødet for at drøfte, hvordan AU 

kommer videre i planlægningen af pilottest, som skal afvikles i foråret 2014. Derud-

over blev det diskuteret, hvordan implementeringen af Digital eksamen skal foregå, 

og hvilke ressourcer, der skal bruges. Projektet har behov for UVA/EKA’s input til 

implementeringsplan, som AU styregruppen skal godkende.   
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Følgende blev diskuteret og besluttet: 

 Pilottest i foråret 2014: 

- System til pilottest er en kombination af RUC løsningen (den administrative 

del) og en nyudviklet løsning (den del der skal benyttes af studerende og be-

dømmere). Den bliver en skrabet model i forhold til den, der på sigt skal be-

nyttes. 

- D. 28. januar har UVA/EKA mulighed for at få en kort demo af det system, 

der skal bruges til pilottest. På mødet vil tilpasninger også blive præsenteret. 

HSS sørger for, at UVA/EKA bliver inviteret til møde.   

- Hvert hovedområde skal finde 2 eller flere prøver, som de ønsker at lave pi-

lottest på. ARTS udvælger formentlig flere prøver. 

- Hans Sommer udarbejder en skabelon med kriterier til prøverne, hovedom-

råderne udfylder en skabelon pr. prøve. Skabelonen skal fastholde så mange 

fakta om prøven som muligt og indeholde en risikovurdering af den enkelte 

prøve.  

- Stedprøver giver den største udfordring. De stedprøver, som vælges til pilot-

test, skal være med et begrænset antal studerende. Det minimerer risiko for, 

at netværk belastes for meget og andre tekniske ting kan gå galt. 

- Hovedområderne skal huske at overveje, hvilke VIP’er de inddrager i testen. 

Det skal være VIP’er, som kan være gode ambassadører på lang sigt. 

- Prøverne skal opfylde Styregruppens kriterier, som fremgår af udsendte bilag. 

- Plan B: Det er meget vigtigt, at der styr på en plan B for alle prøver. På den 

ovenstående skabelon, skal der være et felt, hvor hovedområdet kan beskrive 

hvilke risici, der er ved den enkelte prøve. Herunder kan der også laves for-

slag til Plan B. 

UVA/EKA mener, det er vigtigt, at Annotering virker i en pilottest, ellers tje-

ner det ikke noget formål med en pilottest. Dette skal afklares på mødet d. 28. 

januar. 

- Hvis ikke annotering virker, findes der på Fuglesangs Alle et printerteam. 

Dette team kunne evt. tænkes ind i en plan B med udskrivning af opgaver, så 

derfor bør det klarlægges, hvad deres kapacitet er. MAR tager en snak med 

Christian Koch Ramsing om dette. 

- UVA/EKA skal melde oversigt over udvalgte prøver tilbage projektgruppen 

midt i februar.   

- UVA/EKA vil gerne have en organisering omkring pilottesten, som kører pa-

rallelt med projektet. Deltagerne i denne gruppe vil være de involverede ek-

samenssekretærer og relevante bedømmere og evt. studerende. Ved udvæl-

gelse af prøver skal hovedområdet derfor prøve at vælge prøver, som en pri-

mær sekretær står for, men der anbefales være en sikring af denne ressource i 

form af en sekundær sekretær, som følger med på sidelinjen. Der ønskes en 

separat tidsplan for pilotprojektet indeholdende møder og aktiviteter, som 

hovedområderne skal deltage i. Projektgruppen skal levere dette til 

UVA/EKA.  
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 Projektorganisering 

Samtidig med pilotprojektet er hovedprojektet i fuld gang. UVA/EKA ønsker et 

overblik over, hvor mange ressourcer hvert hovedområde skal afsætte til dette. 

Alle hovedområder har haft medarbejdere med i referencegrupper. Der er enig-

hed om, at man med fordel kan udpege deltagere i en projektgruppe fra disse 

grupper. Det er vigtigt at få klarlagt, hvordan implementeringen skal finde sted 

på det enkelte hovedområde. Hvem der tager sig af denne opgave er ikke klarlagt. 

 

 Generel status fra projektet: 

- Systemet implementeres i faser.  

- Sidste leverance kommer i forår 2015. Derudover er der afsat midler til at fo-

retage øvrige integrationer.  

- Alle 5 universiteter er stadig med i projektet og forventer at underskrive kon-

trakten.  

- Kontrakten forventes underskrevet i slutningen af måneden. 

 

AD 4: Opfølgning fra  

 

Det tværgående bånd for uddannelse 

Torsdag d. 16. januar var der minimøde i Det tværgående bånd. Det blev beslut-

tet, at igangsætte arbejdet med emnemanchet 2 – Gennemgang af studieordning 

(+ tilhørende datapakke), dvs. at prodekaner har bedt studienævn gå i gang med 

opgaven. Der er sendt mail ud til hovedområderne d. 21. januar med skabelon og 

materialer til løsning af opgaven. Der udarbejdes dataark med oplysninger om 

blandt andet frafald, ECTS optjening, gennemsnitlige studietider etc.  

Der skulle have været møde mandag d. 20. januar i det tværgående bånd – det 

blev aflyst. I stedet er der minimøde mandag d. 27. januar. Det skubber planen 

for at få indstilling af klynge 1 til Uniled, så den først kan komme på deres møde 

d 5. februar.  

Fredag d. 31. januar er der ordinært møde i Det tværgående bånd, det handler 

ikke kun om fremdrift. 

 

AU forum for uddannelse  

Der er møde i AU forum for uddannelse d. 20. feb., hvor studiefremdrift forven-

tes at være på dagsordenen.  

 

Fremdriftsreform generelt 

Der arbejdes intensivt på mange fronter ift. Studiefremdriftsreformen. Der pågår 

bl.a. et arbejde med at beregne Studiefremdrift, herunder beregninger på gen-

nemførselstider og effekter fra enkelte uddannelsers gennemførselstider ift. de 

samlede gennemførselstider på AU. Der bliver lavet analyser på kroner og øre. 

Det er et meget komplekse beregninger, og det er meget usikre tal/data der bru-

ges i forhold til den økonomiske beregning. AU (Marianne Toftegaard) har stillet 

en del spørgsmål til styrelsen og er inviteret til møde derover for at få svar på 
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spørgsmål og indvi styrelsen i hvorfor disse spørgsmål opstår.  

Kommunikation har lavet kommunikationsplaner for fremdriftsreformen. Pla-

nen dækker ansatte og kontakt til pressen.  

Vejledning laver målrettet kommunikation til studerende, der er hos os og stude-

rende som kommer til os.  

Onsdag den 29. januar er der stormøde for hele AU Studier om fremdriftsrefor-

men d. 29. jan – samme møde holdes i Emdrup d. 18. feb. 

 

Kommentar: UVA/EKA vil gerne have en yderligere præcisering af, hvad mødet 

d. 29. januar går ud på. De vil være sikre på, at medarbejderne får et udbytte af at 

deltage. Der er enighed om, at der efterhånden er et godt vidensniveau om 

Fremdriftsreformen blandt UVA/EKA medarbejdere. SAA meddelte, at ST ikke 

kommer, da de har et andet arrangement, som er prioriteret højere. Christian 

Koch Ramsing er orienteret om dette. 

HSS tager en snak med Christian Koch Ramsing og beder ham melde noget ud 

om mødet.  

 

- - Dialogforum 

- - SNUK-båndet 

Ingen kommentar til referatet. 

 

- - VEST-båndet 

Ingen kommentar til referatet. 

- - UJS 

- - Driftsenheden  

Undervisning/workshops i brug af STADS - det skal afklares om, der skal laves en 

emnemanchet eller hvordan UVA/EKA vil gribe denne opgave an.  

 

HSS har talt med Thomas Nielsen og har følgende tilbagemelding til UVA/EKA.  

Der er ingen behov for at lave emnemanchetter. Studiesystemer vil meget gerne 

tilbyde at afholde workshops, hvor en forretningskonsulent og Orla Hoppe stiller 

op for at besvare spørgsmål. Man kan evt. overveje at lave nogle temaer for disse 

workshops, så det er forretningskonsulenten, der er procesejer, der deltager i 

workshoppen. Deltagere fra hovedområderne skal tilmelde sig en workshop og 

kan på dagen medbringe de spørgsmål, de må have. 

 

UVA/EKA takker for buddet og overvejer videre i forhold til behov. Det blev 

fremhævet, at man ikke altid er i stand til at stille spørgsmål, hvis man ikke ken-

der et modul særlig godt. Der kan også være behov for en mere detaljeret gen-

nemgang af STADS moduler, så hovedområderne kan blive inspireret til at arbej-

de med dem eller udvikle deres arbejdsgange. I sådan en gennemgang er det vig-

tigt, at forretningskonsulenterne anskuer processen holistisk, dvs. ikke kun tager 

udgangspunkt i STADS, men også de ting der sker omkring STADS. Det kan f.eks. 
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være øvrige håndholdte arbejdsgange, bekendtgørelser eller andet som er styren-

de for administrationen.  

 

- - Andre?  

Intet nyt. 

 

 

AD 5: Erfaringsudveksling/aktuelle spørgsmål til afklaring fra HO  

Der var ingen punkter. 

 

AD 6: Pipeline 

Punktet blev ikke nået.  

 

AD 7: Dagsorden til næste møde 

Pipeline skal på næste møde som et af de første punkter.  

 

AD 8: Eventuelt 

 


